



Minutes of the Annual General Assembly ("AGM") meeting No. 47 held on Wednesday 5th August 2020, at 12:00 p.m.at Bank of Sharjah Head Office - Sharjah.

وقائع اجتماع الجمعية العمومية العادية رقم ٤٧ الذي عقد يوم الأربعاء الموافق ٥ أغسطس ٢٠٢٠، الساعة ١٢:٠٠ ظهرا، في مقرّ البنك الرئيسي - الشارقة.

The Chairman of the Board Sheikh Mohammed bin Saud Al Qasimi chaired the meeting. The meeting was attended by Ms. Abdul Aziz Al Midfa, Salem Al Ghammai, and Varoui Nerguizian Group CEO.

ترأس الاجتماع رئيس مجلس الادارة الشيخ محمد بن سعود القاسمي. وحضر الإجتماع كل من السادة عبد العزيز المدفع، سالم الغماي، وفار وج نركيزيان المدير التنفيذي للمجموعة.

MM. Paritosh Gambhir, Supriya Kubal & Mohamed Zamani from M/S KPMG external auditors attended the meeting.

حضر الاجتماع السادة باريتوش غامبهير، سوبريا كوبال ومحمد زماني ممثلين السادة كي بي ام جي مدقق الحسابات الخارجي.

وحضر الاجتماع عن بعد السيد احمد سعيد النقبي ممثلا هيئة الأوراق Mr. Ahmad Said Al Nakbi representing Security and Commodities Authority ("SCA") attended the meeting remotely.

المالية والسلع.

تم تعيين السيد على الشابي مقررا للجلسة والسيد فارس سعادة . Mr. Ali Shalabi is appointed as Rapporteur and Mr Fares Saade as Scrutineer.

جامعا للأصوات.

The General Assembly Secretary declared a quorum, in the presence of:

أعلن سكرتير الجمعية إن النصاب القانوني مكتمل بوجود:

14 shareholders own shares 556,020,409 26.48% 20 shareholders proxy shares <u>953,061,874</u> 45.38%

١٤ مساهم أصالة ٥٥٦,٠٢٠,٤٠٩ سهم %Y7, £1/ ۲۰ مساهم وکالة ۲۰۸۱۸۷۶ سهم % £0, TA

34 shareholders 1,509,082,283 71.86% ۱٫۰۰۹,۰۸۲,۲۸۳ سهم ۲۸۲,۲۸۳

وبهذا فأن الجمعية العمومية أصبحت في حكم التداول القانوني، Accordingly, the General Assembly may validly deliberate, and will discuss the items of the following Agenda:

وسيصار إلى مناقشة بنود جدول الإعمال التالي:.

on the Bank's activities for the year ending 31/12/2019.

للسنة المنتهية في ٢٠١٩١١٢١٣١.

year ending 31/12/2019.

المنتهية في ٢٠١٩ ١٩١١.

٣ – القراءة والمصادقة على الميزانية وحسابات الأرباح والخسائل كما To read and approve the Balance Sheet and the 3 – 3 Profit & Loss Statements as at 31/12/2019.

في ١٣/٢١/١١٠٠.

- 4 To discharge the liability of the Directors for their إبراء ذمة أعضاء مجلس الإدارة عن اعمالهم للفترة المنتهية services during the period ending 31/12/2019.
- o ابراء ذمة مدقق الحسابات الخارجي عن أعمالهم للفترة المنتهية To discharge the liability of the External Auditors for 5 To their services during the period ending 31/12/2019.
 - في ۱۳/۱۲/۳۱ . ۲.
- 6 To appoint the External Auditors for the financial year 2020 and fix their remunerations.
- ٦ تعيين مدقق الحسابات الخارجي للبنك للسنة المالية ٢٠٢٠، وتحديد أتعابهم.
- 7- Board of Directors Election for the period 2020-2023.

٧- إنتخاب مجلس الإدارة للفترة ٢٠٢٠-٢٠٢٣.

Subject that needs special decisions:

المواضيع التي تحتاج الى قرارات خاصة:

8- To approve the update of the Bank's Euro Medium Term Note Programme (Non-convertible to shares) and increase its current global size from US\$1,500,000,000 to US\$2,500,000,000 (or the equivalent thereof in any other currency) and the issuance of any bonds under the Programme, which should be completed within one year from the date of the Annual General Assembly Meeting, with delegation to the Board of Directors to decide on the modalities of such issuance and the amendment of any document related to the Programme (subject to obtaining the necessary approvals from the relevant regulatory authorities).

٨ - الموافقة بموجب قرار خاص على تحديث برنامج سندات الدين الأوروبية متوسطة الأجل للبنك (غير قابلة للتحوّل إلى أسهم)؛ وزيادة قيمته الحالية من ١،٥٠٠،٠٠٠٠ دولار أمريكي إلى ۲،٥٠٠،٠٠٠، دولار أمريكي (أو ما يعادلها بعملات أخرى)؛ واصدار سندات دين أخرى منطوبة تحت البرنامج والتي سيحدد مجلس الإدارة شروطها وتعديل اي مستندات ووثائق تتعلق بالبرنامج (شريطة الحصول على موافقة السلطات المختصة) وذلك بما لا يتجاوز سنة من تاريخ موافقة الجمعية العمومية وذلك في حال قرر مجلس الإدارة تنفيذ الإصدار.

9- To approve the special resolution proposed by the Board of Directors of the Bank to issue Tier 1 Capital Perpetual Securities (Non-convertible to shares) for an aggregate amount not exceeding US\$ 500,000,000 (or the equivalent thereof in other currencies), and delegating to the Board of Directors the authority to decide on the date of issuance, which should be completed within one year from the date of the approval of the Annual General Assembly Meeting, and delegation to the Board of Directors to decide on the modalities and conditions of such issuance and signing of all documents and agreements related to the issuance (subject to obtaining approvals from the relevant regulatory authorities). The securities are intended to qualify as Additional Tier 1 Capital of the Bank in accordance with UAE Central Bank guidance on Basel III Capital Instruments.

٩- الموافقة بموجب قرار خاص على مشروع القرار المقترح من مجلس الإدارة المتعلق باصدار سندات رأس مال من المستوى الأول في شكل سندات دائمة أ Tier 1 Capital" (غير قابلة للتحوّل إلى أسهم) في حدود مبلغ لا يتجاوز ٥٠٠,٠٠٠,٠٠٠ دولار أمريكي (أو ما يعادله بعملات أخرى) وتفويض الصلاحية لمجلس الإدارة لتحديد موعد الإصدار بما لا يتجاوز سنة من تاريخ موافقة الجمعية العمومية وذلك في حال قرر مجلس الإدارة تنفيذ الإصدار، وتفويض مجلس الإدارة لتحديد شروطه وأحكامه والتوقيع على اى مستندات ووثائق تتعلق بالإصدار (شريطة الحصول على موافقة السلطات المختصة). تعتبر السندات الدائمة كرأس مال إضافي في المستوى الأول وفقا لتوجيهات المصرف المركزي الإماراتي حول معايير بازل (٣) بخصوص سندات رأس المال.

The Chairman opened the meeting and in his speech he welcomed the attendees and expressed in his name and in the name of the Board members and the shareholders, his sincere appreciation and respect to H.H. Sheikh Khalifa bin Zayed Al Nahyan, UAE President, & H.H. Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, Vice President Prime Minister & Ruler of Dubai, H.H. Sheikh Mohammed Bin Zayed Al Nahyan Crown Prince of Abu Dhabi and Deputy Commander of the Armed Forces, H.H. Dr. Sheikh Sultan bin Mohammed Al Qasimi, Ruler of Sharjah, & Their Highnesses the Rulers and Members of the Supreme Council for their vision and wisdom to lead our beloved country to more prosperity and development.

افتتح الرئيس الجلسة مرحباً بالحضور وتقدم باسمه الشخصي ونيابة عن مجلس الادارة والمساهمين، بالشكر والتقدير الى صاحب السمو الشيخ خليفة بن زايد آل نهيان رئيس الدولة، وصاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم نائب رئيس الدولة رئيس مجلس الوزراء حاكم دبي، وصاحب السمو الشيخ محمد بن زايد آل نهيان، ولي عهد أبو ظبي نائب القائد الأعلى للقوات المسلحة، وصاحب السمو الشيخ الدكتور سلطان بن محمد القاسمي حاكم الشارقة، وإخوانهم أصحاب السمو الحكام أعضاء المجلس الأعلى للاتحاد وذلك لرؤيتهم الثاقبة وقيادتهم الرشيدة والحكيمة لما فيه مصلحة وطننا الحبيب نحو المزيد من التقدم والازدهار.

The Chairman highlighted in his speech that the year 2019 was a busy year on the world stage, marked by a series of historical summits, crises and popular protests, a year that ended with the emergence of the Covid-19 pandemic that changed our lifestyle, business and economic plans in an unprecedented way and for an undefined period. He highlighted that at the regional level, we witnessed an increase in geo-political tensions, a decrease in economic activity and the surge of more regulatory restrictions.

واشار الرئيس في خطابه إلى أن العام ٢٠١٩ كان حافلاً على الساحة العالمية، طبعته سلسلة من القمم التاريخية والأزمات والاحتجاجات الشعبية، وهو عام انطوى على ظهور وباء 19-20 الذي غيّر نمط حياتنا واعمالنا وخططنا الإقتصادية بطريقة غير مسبوقة وإلى اجل غير محدد. وأشار إلى ان المنطقة شهدت على المستوى الإقليمي، ارتفاعا في حدة التوترات الجيوستراتيجية وإنخفاضاً في النشاط الإقتصادى وفرض المزيد من القيود التنظيمية

He added, In the United Arab Emirates, the year 2019 was a milestone for more than one reason. It made the Year of Tolerance a global phenomenon, and it entered the Space Club by sending the first Arab astronaut to the international station, steps that made it join the club of advanced nations on a global stage.

وأضاف ان العام ٢٠١٩ كان مفصلياً في مسيرة دولة الإمارات العربية المتحدة التصاعدية ولأكثر من سبب، فهي جعلت عام التسامح ظاهرة عالمية، وهي دخلت نادي الفضاء من بوابته العريضة عبر إرسالها أول رائد فضاء عربي إلى المحطة الدولية، خطوات جعلتها في مكانة متقدمة على المستوى العالمي.

As for Bank of Sharjah, it was an unusual year, during which we bid farewell to the Chairman of the Board of Directors, late Mr. Ahmed Abdullah Al-Noman, who led the Bank for over thirty years with wisdom and foresight leaving for us a great legacy and a clear path to follow.

وقال إنه بالنسبة لبنك الشارقة، فكان عاماً غير اعتيادي ومليئاً بالتحديات، فنحن ودّعنا خلاله راضين بقضاء الله وقدره رئيس مجلس الإدارة السابق المغفور له أحمد عبدالله النومان الذي قاد البنك على مدى ثلاثين عاما بحكمة وثبات في مسيرته ونجاحاته، سائلا الله أن يوفقه بعد تسلمه الأمانة في تحقيق التقدم والاستمرارية المرجوة.

The Chairman said that over its 46-year history, the Bank has reported profits. However, in respect of the Bank's financial results for the year 2019, it is essential to highlight that although the Bank's profits for UAE operations increased by 25%, from AED 130 million to AED 163 million, the exceptional situation in Lebanon imposed on us a non-cash and unrealized provisions that triggered loss of AED 488 million.

He extended on behalf of the Board and the Shareholders their appreciation to all the customers of the Bank and its correspondents all over the world for their confidence. He also thanked the monetary authorities and in particular, the UAE Central Bank, the Securities and Commodities Authority (SCA) and the Abu Dhabi Stock Exchange (ADX) for their guidance and trust.

He also extended his recognition and appreciation to the Bank's Management and staff for their tireless efforts and dedication, despite the peculiar working environment.

The Chairman requested Mr. Varouj Nerguizian Group CEO, to read the Board of Directors' report on the Bank's activities for the year ending 31/12/2019. A detailed booklet inclusive of the Bank financials as at 31/12/2019 and the Corporate Governance 2019 report was distributed to the shareholders.

Mr. Nerguizian made a presentation to the shareholders on the evolution of the Balance Sheet during the last five years notably with regards to Total Assets, Total Liabilities, Total Equity, Total Customers' Deposits, Total Loans and advances, Total Off-Balance Sheet, Net liquidity, Net interest income, Net operating loss, Net loss and Total comprehensive loss.

تابع الرئيس أن بنك الشارقة حقق على مدى ٤٦ عاما نتائج مالية السمت بالربحية، غير انه وعلى مستوى النتائج المالية للبنك لعام ٢٠١٩، من الضروري الإشارة إلى أن البنك ورغم أنه حقق كما عهدناه دائما ، إرتفاعا في الأرباح في داخل الدولة بنسبة ٢٥% من ١٣٠ مليون درهم إلى ١٦٣ مليون درهم، الا أن الوضع الإستثنائي في لبنان فرض علينا مخصصات غير نقدية وغير محققة نتج عنها خسائر بمبلغ ٤٨٨ مليون درهم.

وتقدم بخالص الشكر باسم مجلس الادارة وجميع المساهمين، الى جميع عملاء البنك ومراسليه في كافة أنحاء العالم على ثقتهم الكبيرة بالبنك. كما وخص بالشكر السلطات المالية في الدولة وعلى وجه الخصوص البنك المركزي وهيئة الأوراق المالية والسلع (SCA) وسوق أبو ظبي للأوراق المالية (ADX) على ثقتهم وتعاونهم الكبيرين.

كما عبر الرئيس عن تقديره الكبير لإدارة البنك وموظفيه على جهودهم الدؤوبة وتفانيهم في عملهم لاسيما في ظروف عمل إستثنائية فرضها فيروس Covid-19.

طلب الرئيس من السيد فاروج نركيزيان – المدير التنفيذي للمجموعة قراءة تقرير مجلس الإدارة عن نشاطات البنك للسنة المنتهية ٢٠١٩\١٢١٣ وكان قد تم توزيع كتيب على المساهمين يتضمن البيانات المالية للبنك كما في ٢٠١٩/١٢/٣١ وتقرير الحوكمة للعام ٢٠١٩.

قدم السيد نركيزيان تقريرا للمساهمين عن تطور الميزانية في السنوات الخمس الماضية، لاسيما فيما يتعلق إجمالي الموجودات، إجمالي المطلوبات، اجمالي صافي حقوق الملكية، إجمالي ودائع العملاء، إجمالي القروض والسلفيات، مجموع الحسابات النظامية، صافي السيولة، صافي دخل العمليات، الخسائر الصافية والخسائر الشاملة.

فتح الرئيس باب النقاش مع المساهمين فيما يتعلق بما ورد بتقرير The Chairman invited the shareholders to raise their eventual questions about the report, answers and clarifications were given to questions related to:

مجلس الادارة الى الجمعية، وتمّ الرد على اسئلتهم وتقديم أيضاحات

- Situation of ELBank.
- ELBank Goodwill and ECL Provision.
- BOS share price.
- Efficiency of the Liquidity provider.
- Real Estate Portfolio.

- الوضع الحالي لبنك الإمارات ولبنان.
- المخصصات للشهرة والمخصصات الإئتمانية لبنك الإمارات ولبنان.
 - سعر سهم بنك الشارقة.
 - أداء موفّر السبولة.
 - محفظة العقارات.

Auditors for the financial year 2019.

The General Assembly adopted the following resolutions:

- 1 The General Assembly approved unanimously the Board of Directors' report on the bank's activities for the year ending 31/12/2019.
- ٢ صادقت الجمعية العمومية بالإجماع على تقرير مدقق حسابات The General Assembly approved unanimously the 2 Auditors' Report for the year ending 31/12/2019.
- 3 The General Assembly approved unanimously the Balance Sheet, Profit & Loss Statements and Appropriations as at 31/12/2019.
- 4- The General Assembly approved unanimously to discharge the liability of the Directors for their services during the period ending 31/12/2019.
- 5- The General Assembly approved unanimously to discharge the liability of the External Auditors for their services during the period ending 31/12/2019.
- 6 The General Assembly approved to appoint for the Financial year 2020 as External Auditors unanimously M/S Deloitte and fix their remuneration at AED 985,000.

وافقت الجمعية العمومية على القرارات التالية:

١- صادقت الجمعية العمومية بالإجماع على تقرير مجلس الإدارة عن نشاطات البنك للسنة المنتهية في ٢٠١٩\١٢\٣١.

البنك للسنة المنتهية في ٢٠١٩١١٢١٣١.

٣ – صادقت الجمعية العمومية بالإجماع على الميزانية وحسابات الأرباح والخسائر والتخصيصات كما في ٢٠١٩١١٢١٣١.

٤- صادقت الجمعية العمومية بالإجماع على إبراء ذمة أعضاء مجلس الإدارة عن اعمالهم للفترة المنتهية في ٢٠١٩\١٢\٣١.

٥-صادقت الجمعية العمومية بالإجماع على ابراء ذمة مدقق الحسابات الخارجي عن أعمالهم للفترة المنتهية في ٢٠١٩١١٢١٣١.

٦- وافقت الجمعية العمومية وللسنة المالية ٢٠١٩ على تعيين المدققين الخارجيين بالإجماع السادة ديلويت وحددت أتعابهم السنوبة بمبلغ ٩٨٥,٠٠٠ درهم.

٧- إنتخبت الجمعية العمومية أعضاء مجلس الإدارة بالإقتراع السري
التراكمي للفترة الممتدة من ٢٠٢٠ -٢٠٢٣ ، بعد أن تم تسجيل
إنسحاب المرشح السيد عبدالرحمن على الحساوي كما يلي:

١. الشيخ محمد بن سعود بن سلطان القاسمي

٢.الشيخ سيف بن محمد بن بطي آل حامد

٣.معالي حميد ناصر العويس

٤.السيد عبدالعزيز المدفع

٥.السيد عبدالعزيز الحساوي

٦. السيد سعود البشاره

٧. السيد سالم الغماي

٨. السيد صلاح أحمد عبدالله النومان الشامسي

٩. السيد عبدالله محمد شريف الفهيم

١٠. السيد فرانسوا دوج

١١. السيد عامر عبدالعزيز حسين خانصاحب

Special decisions:

the following:

8. The General Assembly approved unanimously the update of the Bank's Euro Medium Term Note Programme (Non-convertible to shares) and increase its current global size from US\$1,500,000,000 to US\$2,500,000,000 (or the equivalent thereof in any other currency) and the issuance of any bonds under the Programme, which should be completed within one year from the date of the Annual General Assembly Meeting, with delegation to the Board of Directors to decide on the modalities of such issuance

and the amendment of any document related to the Programme (subject to obtaining the necessary approvals from the relevant regulatory authorities).

7- The General Assembly elected by the secret cumulative vote the new Board of Directors members

for the period 2020-2023, after registering the

withdrawal of Mr. Abul Rahman Ali Al Hasawi as per

1.Sh. Mohammed Bin Saud Al Qasimi

8.Mr. Salah Ahmed Abdalla Al Noman

9.Mr. Abdulla Mohammed Sherif Al Fahim

11.Mr. Amer Abdulaziz Hussain Khansaheb

3.HE. Humaid Nasir Al Owais

4.Mr. Abdul Aziz Al Midfa

6.Mr. Saud Al Besharah

10.Mr. François Dauge

7.Mr. Salem Al Ghammai

5.Mr. Abdul Aziz Al Hasawi

2.Sh. Saif Bin Mohammed Bin Butti Al Hamed

9. The General Assembly approved unanimously the special resolution proposed by the Board of Directors of the Bank to issue Tier 1 Capital Perpetual Securities (Non-convertible to shares) for an aggregate amount not exceeding US\$ 500,000,000 (or the equivalent thereof in other currencies), and delegating to the Board of Directors the authority to decide on the date of issuance, which should be completed within one year from the date of the approval of the Annual General Assembly Meeting, and delegation to the

قرارات خاصة:

٨. الموافقة بموجب قرار خاص على تحديث برنامج سندات الدين الأوروبية متوسطة الأجل للبنك (غير قابلة للتحوّل إلى أسهم)؛ وزيادة قيمت الحالية مسن ١،٥٠٠،٠٠٠، دولار أمريكي إلى قيمت ٢،٥٠٠،٠٠٠، دولار أمريكي (أو ما يعادلها بعملات أخرى)؛ وإصدار سندات دين أخرى منطوية تحت البرنامج والتي سيحدد مجلس الإدارة شروطها وتعديل اي مستندات ووثائق تتعلق بالبرنامج (شريطة الحصول على موافقة السلطات المختصة) وذلك بما لا يتجاوز سنة من تاريخ موافقة الجمعية العمومية وذلك في حال قرر مجلس الإدارة تنفيذ الإصدار.

9. الموافقة بموجب قرار خاص على مشروع القرار المقترح من مجلس الإدارة المتعلق بإصدار سندات رأس مال من المستوى الأول في شكل سندات دائمة "Tier 1 Capital" (غير قابلة للتحوّل إلى أسهم) في حدود مبلخ لا يتجاوز ٥٠٠,٠٠٠,٠٠٠ دولار أمريكي (أو ما يعادله بعملات أخرى) وتفويض الصلاحية لمجلس الإدارة لتحديد موعد الإصدار بما لا يتجاوز سنة من تاريخ موافقة الجمعية العمومية وذلك في حال قرر مجلس الإدارة تنفيذ الإصدار، وتفويض مجلس الإدارة لتحديد شروطه وأحكامه والتوقيع على اي مستندات ووثائق تتعلق بالاصدار (شريطة الحصول على موافقة السلطات المختصة).



Board of Directors to decide on the modalities and conditions of such issuance and signing of all documents and agreements related to the issuance (subject to obtaining approvals from the relevant regulatory authorities). The securities are intended to qualify as Additional Tier 1 Capital of the Bank in accordance with UAE Central Bank guidance on Basel III Capital Instruments.

تعتبر السندات الدائمة كرأس مال إضافي في المستوى الأول وفقا لتوجيهات المصرف المركزي الإماراتي حول معايير بازل (٣) بخصوص سندات رأس المال.

All the subjects on the Agenda having been dealt with, the Chairman declared the meeting over at 1:30 p.m.

حيث ان جميع المواضيع المدرجة في جدول الأعمال قد بحثت رفع الرئيس الجلسة في تمام الساعة ١:٣٠ بعد الظهر.

محمد بن سعود القاسمى رئيس الجمعية العمومية Mohammed bin Saud Al Qasimi **Chairman of the General Assembly**